
Folketingets Kommunaludvalg

Dato:

Under henvisning til Folketingets Kommunaludvalgs brev af 3. juni

2010 følger hermed indenrigs- og sundhedsministerens endelige svar 

på spørgsmål nr. 7 (KOU L 218).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Bonne (SF)

Spørgsmål nr. 7:

”Er ministeren enig i synspunktet, at det er regering og Folketing, der er an-

svarlig for den overordnede økonomiske ramme for kommunerne og forde-

lingen heraf, og at den siddende regering påtager sig dette ansvar også i 

forhold til skattereguleringer?”

Svar:

Som det fremgår af regeringens aftale med Dansk Folkeparti om genopret-

ning af dansk økonomi, skal det nuværende niveau for de kommunale ser-

viceudgifter videreføres i de kommende år. 

Det fremgår således af aftalen: ”Parterne er enige om, at den nuværende 

høje budgetramme til kernevelfærd i kommunerne skal fastholdes frem mod 

2013 og årligt reguleres med stigningen i priser og lønninger. Udgangspunk-

tet for kommunernes serviceudgifter fremadrettet er budgetterne for 2010.”

Udgangspunktet for regeringens økonomiforhandlinger med kommunerne er 

således et uændret niveau for de kommunale serviceudgifter for kommuner-

ne under ét. Som led i en aftale om kommunernes økonomi for 2011 vil det 

indgå, at kommunerne samlet set sikres den fornødne finansiering til at løfte 

det aftalte udgiftsniveau.

Hvis der med spørgsmålets formulering om fordeling af den økonomiske 

ramme menes, om regeringen fordeler rammen ud på de enkelte kommuner, 

er svaret nej. Rammen gælder for kommunerne under ét.
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Det samme gælder på skatteområdet, hvor udgangspunktet er uændret skat 

for kommunerne under ét, det vil sige, at nogle kommuner kan sætte skatten 

op, hvis andre sætter den tilsvarende ned. 

  

Bertel Haarder

/ Nils Majgaard Jensen


